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رئیس سازمان بهزیستی:  

تنها۲۰درصد کودکان شرایط واگذاری 
به خانواده را دارند

شــهروند|  »در مقابــل 1600 متقاضــی 
فرزندخواندگی، 900 شــیرخوار در کشــور وجود 
دارد.« این را رئیس سازمان بهزیستی کشور اعلام 
کرد و گفت: »آمارها نشان می دهد، 20 تا 25 درصد 
این کودکان فاقد سرپرست هستند که ما برایشان 
شناســنامه می گیریم و زمینه واگذاری شــان را 
فراهم می کنیم و مابقی باید به صورت امین موقت 
به خانواده ها سپرده شــوند.« انوشیروان محسنی 
بندپی که در ضیافــت افطار شــیرخوارگاه آمنه 
صحبت می کرد، با بیان این که شــیرخوارگاه آمنه 
یکی از بهترین شــیرخوارگاه های کشــور است، 
گفت: »در حال حاضر 118 شیرخوار در این مرکز 
نگهداری می شوند. بسیاری از خانواده ها خواستار 
دریافت سرپرســتی کودکان دختر هســتند، این 
در حالی اســت که درحال حاضر 1600 متقاضی 
فرزندخواندگی داریم.« به گزارش ایســنا، او افزود: 
»متقاضیان فرزندخواندگی زیاد هستند و سیاست 
ما این است که در کوتاه ترین زمان آنها را به خانواده ها 
واگذار کنیم. قانون تســهیلاتی در این زمینه قایل 
شــد و حتی برای واگذاری فرزند به زنان مجرد هم 
اجازه صادر شــده اســت.« به گفته رئیس سازمان 
بهزیســتی، کودکانی که در  شــیرخوارگاه آمنه 
نگهداری می شــوند، عمدتا بدسرپرست هستند و 
زمینه واگذاری دایم آنها وجود ندارد. او درباره به نام 
زدن بخشی از اموال به فرزندخوانده گفت: »ما باید 
اطمینان داشته باشــیم که زوج های علاقه مند از 
نظر روحی، اجتماعی و برخورداری از بنیه اقتصادی 
آمادگی فرزندخواندگــی را دارند و کودک می تواند 
از ســوی آنها مراقبت هــای لازم را دریافت کند.« 
رئیس سازمان بهزیستی درباره محرمیت والدین با 
فرزندخوانده هم گفت: »این مورد به لحاظ شرعی، 
قانونی و حقوقی حل شده و در شناسنامه شان ثبت 
می شــود که آن کودک، فرزند این خانواده است.« 
حبیب الله مســعودی فرید، معاون امور اجتماعی 
سازمان بهزیستی هم در توضیح بیشتر به ایرنا، تعداد 
والدین پشت نوبت فرزندخواندگی را 9 برابر کودکان 
بهزیســتی اعلام کرد و گفت:       »10 هزار کودک 
در مراکز بهزیستی نگهداری می شوند که همه آنها 
قابلیت واگذاری سرپرســتی ندارند، چراکه 85 تا 
87 درصد کودکان در این مراکز پدر و مادر مشخص 
دارند، امــا والدین آنان دارای مشــکلاتی همچون 
زندانی شدن یا اعتیاد هستند.« او ادامه داد: »ما اجازه 
نداریم سرپرستی این گونه کودکان را واگذار کنیم 
و قوه قضائیه نیز این اجازه را به ما نمی دهد، چراکه 
ممکن است والدین معتاد، اعتیاد خود را ترک کنند 
یا بعد از یک ســال از زندان آزاد شوند و فرزندانشان 
بتوانند نزد آنها برگردند.« به گفته او، پس از مشاهده 
موارد کودک آزاری و جرم و در صورت اصلاح نشدن 

خانواده، سرپرستی کودک از آنان سلب می شود.
معاون امور اجتماعی سازمان بهزیستی کشور به 
مشکلاتی که بر سر راه فرزندخواندگی وجود دارد، 
اشاره کرد: »اغلب خانواده های متقاضی فرزندخوانده، 
فقط کودک زیر یک سال می خواهند. این درحالی 
است که شمار این گونه کودکان فوق العاده کم است، 
یعنی دیگر تعداد کودکان رها شده یا دارای پدر و مادر 
نامشخص در مراکز نگهداری بهزیستی کم است.« 
به گفتــه او، اگر زوج های متقاضــی فرزندخوانده، 
سرپرستی کودکان شش تا هفت ســال را برعهده 
بگیرند، زمان انتظار آنها برای داشتن فرزندخوانده 

کمتر می شود.

کارشناس سازمان هواشناسی:  

گردوخاک »خوزستان، بوشهر و ایلام« 
را در برمی گیرد

باشــگاه خبرنگاران| کارشــناس سازمان 
هواشناســی کشــور از وزش باد شــدید و پدیده 
گردوخاک در   دو روز آینده در استان های خوزستان، 
بوشهر و ایلام خبر داد. امین حسین نقشینه درباره 
وضع جوی سه روز آینده کشــور گفت:   »طی 24 
ساعت آینده موج بارشــی جدیدی از کشور عبور 
خواهد کرد که موجب افزایــش ابر، بارش پراکنده 
باران و وزش باد شــدید در برخی نقاط خراســان 
رضوی، خراسان شمالی، گیلان و آذربایجان غربی 
خواهد شد همچنین در مواقع عصرگاهی نیز استان 
سیستان و بلوچستان با افزایش ابر و بارش پراکنده 

باران مواجه می شود.« 
او ادامــه داد: »طی ســه روز آینــده غالب نقاط 
کشورمان، آســمان صاف و آفتابی خواهند داشت 
و جوی نسبتاً پایدار در اکثر نقاط کشور حکمفرما 
خواهد بود؛ دمای هوای برخی نقاط کشورمان  نیز دو 
تا سه درجه افزایش می یابد.«  این کارشناس سازمان 
هواشناسی کشــور با بیان این که از روز پنجشنبه 
نفوذ جریان های شــمالی در نوار شــمالی کشور 
صورت می گیرد، گفــت: »تاثیرگذاری جریان های 
شــمالی باعث کاهش دما و بارش پراکنده باران در 
برخی مناطق آذربایجان ها و ســواحل غربی خزر 
خواهد شد.« نقشــینه همچنین از وزش باد شدید 
و گردوخاک در برخی اســتان های کشور خبر داد: 
»طی دو روز آینده اســتان های خوزســتان، ایلام 
و بوشــهر با وزش باد شــدید، گردوخاک و کاهش 

کیفیت دید افقی مواجه خواهند شد.« 
او اهــواز با 48 درجــه بالای صفــر را گرمترین 
و شــهرکرد با 9 درجه بالای صفــر را خنک ترین 
نقاط کشور دانســت: »دمای هوای تهران دیروز در 
گرمترین لحظات به 38 درجه بالای صفر رســید 
که طی دو روز آینده شاهد افزایش دو درجه ای آن 
خواهیم بود.«  این کارشــناس سازمان هواشناسی 
گفت: »وزش باد شــدید روز پنجشنبه و جمعه در 
تهران نیز به وقوع می پیوندد که باید تمهیدات لازم 
برای جلوگیری از بروز خسارات احتمالی داده شود.« 

انتشار بوی خاص در خاش باعث شد مردم این شهر هم وحشت زده شوند و هم گرفتار شایعات

بحران بو

سرپرست سازمان اورژانس کشور در شوراي شهر از کمبود تجهیزات اورژانس سخن گفت

خدمات شكننده اورژانس تهران
  در صورت وقوع حوادث مشابه پلاسكو توان پاسخ نداریم      برج هایي که براي انتقال بیمار آسانسور مناسب ندارد

 رئیس کمیسیون سلامت شورا: تعداد پایگاه های اورژانس را باید تا 300 پایگاه افزایش داد

مهتاب جودکی| صبح دیــروز اهالی خاش با 
بویی بد شروع شــد، بویی شــبیه گوگرد و ماهی 
گندیده که کم کم در تمام شهر پیچید.  موضوع به 
همین سادگی نبود که بویی در شهر بپیچد و باد آن 
را با خودش ببرد: 53نفر راهی بیمارســتان شدند و 
ده ها شــایعه دهان به دهان چرخید تا این که بعد از 
15ساعت عامل بوی نامطبوع پیدا شد. صبح دیروز 
بیمارســتان های خاش شــلوغ بودند، بالگردهای 
اورژانس تــا کوه تفتان بــالا رفتند و بــرای یافتن 
منشأ آلودگی، کمیته ای متشــکل از ستاد بحران، 
هلال احمر، گروه زمین شناسی دانشگاه سیستان، 
محیط زیست، دانشــگاه علوم پزشکی، تشکیل و به 
خاش اعزام شــدند. مردمی که دیروز با بوی عجیب 
روزشان را شــروع کردند، ســاعت ها دنبال دلیل 
گشــتند و البته خیلی هایشــان گوش به شایعاتی 
مانند آتش ســوزی شــهرک صنعتی، فعالیت کوه 
آتشفشانی تفتان و... سپردند. موضوع اما هیچ کدام 
اینها نبود؛ خبــر قطعی را بعد از ســاعت ها انتظار، 
محمداکبر چاکرزهی، فرماندار شهرســتان خاش 
داد؛ او با اعلام خبر شناسایی عامل اصلی انتشار بوی 
نامطبوع و غیرطبیعی در این شهر »با تلاش سربازان 
گمنام امام زمان)عج( و کارشناســان بهداشــت و 
سایر دســتگاه های دســت اندرکار« گفت که یک 
واحد تولیدی قیر با انجام کارهای غیرقانونی سبب 
آلوده کردن محیط زیست و در نتیجه سلب آرامش از 

جامعه شهری خاش شده بود. 
به گفته فرماندار خاش: »با انجام کارهای قانونی 
و تلاش های همــکاران مــا در حوزه های مختلف 
بهداشت و درمان، محیط زیست، امنیتی و انتظامی 
و غیره آرامش در منطقه حاکم اســت و خداوند را 
شاکریم قضیه بامداد دیروز در شهر خاش که سبب 

نگرانی مردم شده بود، ختم بخیر شد.«
مصدومانِ بوی نامطبوع

نخســتین خبر دراین باره را دیــروز محمودرضا 
میری، رئیس دانشــگاه علوم پزشــکی زاهدان در 
حاشیه برگزاری کمیته بحران در این دانشگاه اعلام 
کرد؛ او گفت که حوالی ســاعت 3.5 صبح براساس 
اعلام ستاد فوریت های دانشــگاه خبر منتشر شده 
که استشــمام بوی نامطبوع و غیرطبیعی در سطح 
شهر خاش موجب نگرانی مردم شــده است. او در 
این کمیته آماری هم از مصدومان بوی نامطبوع داد: 
»53نفر از شهروندان خاش بر اثر حساسیت به بوی 
نامطبوع شبیه به گوگرد به بیمارستان خاش مراجعه 
کردند که از این تعداد 19نفر به دلیل حساســیت 
تنفسی به صورت موقت بستری و تحت نظر پزشک 
قرار گرفته اند و مابقی به صورت ســرپایی معالجه 
و مرخص شــده اند.« رئیس دانشگاه علوم پزشکی 
زاهدان گفت: »شــدت این آلودگــی کاهش یافته 
ولی همچنان در دست بررســی است و از ساعت 5 
صبح مراجعه ای در اثر این آلودگی به بیمارســتان 
نداشــته ایم. درعین حال از ســالمندان و کودکان 
می خواهیم تا اطلاع ثانوی برای کارهای غیرضروری 

از منازل خود خارج نشوند.«
در همان ســاعات اولیه بحران دو تیم متشــکل 
از متخصصان حوزه بهداشــت درمان و تیم بحران 
دانشگاه علوم پزشــکی برای بررسی بیشتر موضوع 
به خاش اعزام شــدند و موضوع و علت آن را به طور 
دقیق بررسی کردند. مسئولان دانشگاه علوم پزشکی 

زاهدان اعــلام کردند؛ برای تأمین ســلامت مردم 
آمادگی مقابله با هر بحرانی را دارند و از دیگر نهادها 
و سازمان ها خواستند تا عوامل تهدید کننده سلامت 
مدیریت شود و البته از شــهروندان هم درخواست 
کردند، به شــایعات توجهی نکنند. باقر کرد، معاون 
عمرانی استانداری سیستان وبلوچستان هم در این 
جلسه گفت: »هر چند از ســاعت 5 صبح از میزان 
بوی منتشرشــده در شــهر خاش کاسته شده ولی 

این بحران نیاز به یک بررســی 
جامع دارد.« به دنبال دستور او 
در این جلسه کمیته ای متشکل 
از ســتاد بحــران، هلال احمر، 
گروه زمین شناســی دانشــگاه 
سیستان، محیط زیست، دانشگاه 
علوم پزشکی، تشکیل و فورا به 
خاش اعزام شــدند تا موضوع را 
از نزدیک کارشناســی و منشأ و 
علت دقیق این آلودگی را اعلام 
کننــد. اینطور که پیرحســین 
کولیوند، سرپرســت ســازمان 
اورژانس کشــور اعــلام کرد؛ از 
53نفر مصدوم استشــمام بوی 
نامطبــوع در خــاش 19نفر به 
صورت سرپایی درمان شدند و 

تعداد 34نفر بستری که شامل 11 زن و 23نفر مرد 
با حال عمومی خوب بودنــد. همچنین از مجموع 
34نفر بستری اعلام شــده، 30نفر ترخیص و 4نفر 
بســتری هســتند که 3نفر در بخش و یک نفر در 
سی سی یو بستری هستند. تا ظهر دیروز 20 دستگاه 
آمبولانس، یک دســتگاه اتوبوس آمبولانس و یک 

فروند بالگرد همچنان درمنطقه حضور داشتند.
اعزام تیم زمین شناسی به تفتان

تا ظهر دیروز با این که بوی نامطبوع از سطح شهر 
بار بسته بود اما دانشگاه زاهدان تیم زمین شناسی با 
بالگرد اورژانس به ارتفاعات کوه تفتان فرستاد. کوهی 
که یکی از آتشفشــان های نیمه فعال ایران است و 
از ساعات اول انتشــار بو در شهر، نامش در حرف ها 
شنیده می شــد. مسئولان اســتانی در کنار این که 
احتمال می دادند این بو از شهرک صنعتی راه افتاده، 
از احتمال فعالیت کوه آتشفشــانی تفتان صحبت 

می کردند. با وجود شــدت عجیب بــوی نامطبوع، 
انداختن تقصیر بر گردن تفتان دور از انتظار نبود. 

در لحظه نگارش این گزارش )ســاعاتی پیش از 
مشخص شدن دلیل حادثه( بهرام عکاشه، متخصص 
برجسته زلزله شناسی و زمین شناسی در گفت وگو با 
»شــهروند«، درباره احتمال فعالیت این کوه چنین 
گفت: »هر ســرزمینی که زمین ساخت فعالی دارد 
فعال شدن آتشفشان در آن محال نیست. ایران هم 
با داشــتن 5 قله آتشفشانی در 
نقاط مختلف این ظرفیت را دارد. 
جنوب شــرق ایران، تفتان را در 
خود دارد، یکی از پتانسیل های 
این جا  منطقــه.  آتشفشــانی 
زلزله های عمیقی را هم تجربه 
کرده است. تفتان جزو منطقه ای 
آتشفشانی است که تا پاکستان 
ادامه دارد و برای همین است در 
این نقاط زلزله های عمیق اتفاق 

می افتد.«
 او دربــاره بــوی نامطبــوع 
منتشر شده در خاش و ارتباط 
آن بــا فعالیت کــوه تفتان هم 
گفت: »درباره نتیجه این که بوی 
نامطبوع خاش ناشی از چیست 
نمی توان مطمئن بود اما من امیدوار هســتم باور 
کنیم که وقوع پدیده های طبیعی نظیر آتشفشان 
و زلزله در جایی که زمین ســاخت فعالی دارد، دور 
از ذهن نیست. به علاوه باید دانست که این پدیده ها 
با مسائل آســمانی در ارتباط نیستند، باید جرأت 
داشته باشــیم درباره آنها حرف بزنیم و جدی شان 
بگیریم تا درنهایت بتوانیم بــرای زمان واقعه آماده 

باشیم.«
همه از بوی بد حرف می زدند

در ســاعاتی که هنوز نیروهــای اورژانس، ارتش، 
هلال احمر و کارشناســان و نیروهای دانشگاه علوم 
پزشکی برای پیدا کردن منشأ بوی نامطبوع در تکاپو 
هستند، »مســلم عبدی« یکی از شهروندان خاش 
ماجرای رخ داده در بامداد دیروز را برای »شهروند« 
شرح می دهد: »مردم مشغول خوردن سحری بودند 
که بوی بدی در یکی دو نقطه شــهر پیچید. اولش 

گفتند خیابان جمهوری و ابتدای خیابان امام خمینی 
به این وضع گرفتار شده اما کم کم مناطق دیگر هم 
درگیر شدند و بوی نامطبوع تمام شهر را فرا گرفت.«

 او ادامه می هد: »با هر کس که تماس می گرفتیم 
از این بوی بد حرف می زد. شــبیه بــوی گوگرد و 
آمونیاک بود. آنهایی که در خانه شان بودند چندان 
اذیت نشدند. کسانی بیشتر دچار مشکل شدند که 
در فضای آزاد، حیاط یا خیابان بودند، مثلا آنهایی که 
آن وقت صبح رفته بودند مسجد نماز بخوانند. از بین 
اینها هم اغلب مسموم شدگان کسانی بودند که آسم 

و زمینه بیماری های تنفسی دیگر  داشتند.«
اینطور که عبدی می گوید کارشناســان دانشگاه 
علوم پزشکی از ظهر در شــهر بوده اند و تا عصر که 
دلیل معلوم شــود، از 11 نقطه بازدید کرده اند. این 
اتفاق در خاش و تفتان ســابقه داشته؟ او می گوید: 
»سه چهار  ســال قبل مردم حاشــیه تفتان بویی 
را احســاس کرده بودنــد، آن زمان هــم بچه های 
هلال احمر و دانشگاه علوم پزشکی بین مردم ماسک 
پخش کرده بودند و در بخش سلامت خدمات داده 
بودند. در اتفاق دیروز هم یک ســری توزیع ماسک 
از سوی هلال احمر  انجام شــد. بچه های اورژانس 
هم بودند و ارتشــی ها هم با دستگاه های مخصوص 
آمده بودند.« کوهبان شــهروند دیگری است که در 
منطقه تفتان زندگی می کند، او با قطعیت می گوید 
که این مشکل اصلا ارتباطی با کوه تفتان ندارد: »در 
منطقه تفتان اوضاع عادی اســت. نیروهای ارتش و 
هلال احمر و دانشــگاهی به همراه ارتش آمده اند اما 
این جا وضع عادی اســت و این بو به کوه آتشفشانی 

مربوط نیست.«
بازار داغ شایعه 

درســت از لحظاتی که بوی بد در خاش پیچید، 
شــایعه هم دهان به دهان چرخیــد. همه به دنبال 
یافتن دلیــل بودند و این شــایعه که شــاید پای 
تروریست ها در میان باشد، هراس زیادی به پا کرده 
بود. احمد کریمی یکی از ســاکنان خاش است که 
روایــت خــودش را از صبح دیروز دارد: »داشــتیم 
سحری می خوردیم که یکی از اقوام زنگ زد و گفت 
بوی شدید گوگرد در شــهر راه افتاد ه است. خانه ما 
در خیابان آزادی اســت. من هم از خانه بیرون رفتم 
و بو کشیدم، شبیه بوی ماهی گندیده بود. آن قدر بد 
بود که پس از یک دقیقه ای که بیرون بودم، سردرد، 

حالت تهوع و سوزش سر دل گرفتم.«
از همان وقت بازار شــایعات داغ شد: یکی گفت 
شاید جایی آتش گرفته. همه خیلی نگران بودیم. 
از یک طرف صحبت این شــد کــه فعالیت تفتان 
بیشتر شــده اســت. بعضی حتی گفتند شهرک 
صنعتی کــه در 5 کیلومتری خاش اســت آتش 
گرفته. از یک طرف گفتند بو از سمت ارتش صفر 

هشت می آید. شایعات کم نبود.«
او کــه کارمنــد اورژانس هم هســت، می گوید: 
»اورژانس خیلی شلوغ بود و خیلی تماس داشتند. 
این شایعه ها به مردم استرس زیادی وارد کرد و باعث 
دلهره بسیاری شد. در کســانی که مشکل تنفسی 
دارند، دلهره تنفس را ســخت تر می کند. صبحدم 
بیمارستان ها هم شلوغ بود. اما عصر فرماندار اعلام 
کرد که بو ناشــی از ســوختن قیر بوده و تمام این 
شایعات بی اساس اســت. با این حال هنوز خیلی ها 

خبر اصلی را هم باور نکرده اند.« 

شهروند|  تجهیزات اورژانس تهران کافي نیست. 
اگر چه اورژانس تهران در جریان حادثه پلاســکو یا 
حادثه تروریستي توانســت به هر نحوي خدماتي را 
به مصدومان ارایه دهد اما حالا سرپرســت سازمان 
اورژانس تهران معتقد اســت کــه در صورت وقوع 
حوادث مشابه پلاســکو، اورژانس توان پاسخ ندارد 
و خدمات پایینی را برای جلوگیری از این مشکلات 
در اختیار دارد. پیرحسین کولیوند دیروز در جلسه 
اعضاي شــوراي شــهر گزارشــي درباره وضعیت 
اورژانس کلانشهر تهران ارایه کرد؛ گزارشي که نشان 
مي دهد 20 درصد ماموریت های اورژانس در شرایط 
غیراستاندارد انجام می شود و تاکنون تنها صد دستگاه 
آمبولانس به شهر تهران اضافه شده که تعدادش کم 
است آن هم براي جمعیت 12 میلیون نفري تهران. 
درخواست اســتقرار پایگاه هاي اورژانس و کمبود 
نیروي انســاني از موارد دیگري بود که او درباره آن 
حرف زد: »با 1500 نفر خدمت می کنیم که شرایط 
مناسبی نیســت.« نیروهاي اورژانس براي رسیدن 
به محل حادثه نیاز به راهکارهاي تازه اي دارند و آن 
طور که کولیوند گفت به علت ترافیک زمان رفت و 
برگشت اورژانس در هر ماموریت تقریبا 2 و نیم تا 3 
ساعت زمان مي برد و حتي خودروهایي که راه را براي 
اورژانس باز مي کنند، جریمه مي شوند: »باید براي 
اورژانس هوایی و فعالیــت بالگردها اهمیت ویژه ای 
قایل شد، چرا که 16 هزار نفر به وسیله بالگرد نجات 
یافته اند و 80 درصد آنها بهبود پیدا کرده اند. در شرق 
تهران هم برج هایی وجود دارد که آسانسور مناسب 
برای انتقال فرد بیمار در آن وجود ندارد در این زمینه 

هم چاره ای جز اســتفاده از بالگرد نیست.« اما جز 
این موضوع در محله های قدیمی و پرترافیک شهر 
تهران هم امــکان خدمات دهی آمبولانس ها وجود 
ندارد و به همین دلیل سرپرست اورژانس تهران به 
ضرورت خرید موتور آمبولانس اشــاره کرد: »البته 
200 دســتگاه خریداری کردیم اما از سه ماه قبل 
این موتورآمبولانس ها در گمرک در حال ترخیص 
است. در حادثه پلاسکو و حادثه تروریستی مجلس 
در کمترین زمان ممکن به محل حادثه رسیده ایم و 
موجب شدیم که مصدومان کمترین عارضه را از این 
حوادث متحمل شوند، اما اگر اتفاقی مشابه بیفتد، 
توان پاسخ نداریم و خدمات پایینی را برای جلوگیری 
از این مشــکلات در اختیار داریم. در حادثه مجلس 
4 تا 5 دقیقه بعد از حادثه در محل حضور یافتیم اما 
مسأله اصلی این است که ابزار خدمات دهی اورژانس 

کشور پایین است.« 
شهرداري تهران باید مراکز اورژانسي را 

ساماندهي کند
بعد از تمام شــدن گزارش کولیوند اعضای شورا 
در صحبت هایي به ضعف اورژانس تهران نسبت به 
اورژانس سایر شهرهاي کشور اشاره کردند و خواستار 
ایجاد پدهای بالگرد در ســاختمان های بلند مرتبه، 
ایجاد پایگاه های اورژانس در ایستگاه های آتش نشانی 
و مترو شــدند. ســرخو، رئیس کمیته حمل ونقل 
شورا پیشنهاد تدوین طرح دو فوریتي براي ارتقاي 
تجهیزات اورژانس به ویژه در حوزه استقرار بالگرد در 
بوستان ها را مطرح کرد: »باید با الزامی کردن ایجاد 
پد بالگرد در ساختمان های بلندمرتبه از پایگاه های 

اورژانس در کلیه ایســتگاه های مترو برای محله و 
آتش نشانی تعداد پایگاه های اورژانس تا 300 پایگاه 
افزایش داد.« حافظی، رئیس کمیســیون سلامت 
شورا، شــهرداري تهران را ملزم به ساماندهي مراکز 
اورژانس کشور دانست. او این را هم گفت که اورژانس 
تهران نســبت به اورژانس سایر شــهرهاي کشور 
ضعیف است: »بعد از عید فطر جلسه مشترکی در 
این  خصوص خواهیم داشت و با شهرداری اداره کل 
سلامت و اورژانس ها که در این جلسه حضور خواهند 
داشــت مذاکراتی می کنیم تا به جمع بندی نهایی 
برسیم.« ایجاد پایگاه های اورژانس در ایستگاه های 
آتش نشــانی هم موضوعي بود که احمد دنیامالی، 
رئیس کمیســیون عمران شــورا درباره آن حرف 
زد. درنهایــت کولیوند، سرپرســت اورژانس تهران 
در جمع بنــدي حرف هاي خود به ضــرورت تهیه 
نرم افزاري براي پزشکان و پرستاران اشاره کرد تا در 

سریع ترین زمان ممکن به محل حادثه برسند.
از انتقاد به برنامه 5 ساله تا برکناري هاي 

سلیقه اي در شهرداري
عقب ماندگي در اســتقرار نظام خدمات سلامت 
شهری براساس برنامه 5 ساله دوم، انتقاد از بی دقتی 
در انتخاب ذیحسابان در شهرداری، برخورد حذفی 
با کارشناسان خوشنام شهرداری، انتقاد از سفارش 
برنامه مردمی از ســوی شــهرداری به صداوسیما 
و اعتراض نســبت به احداث غیرمجاز بــازار میوه و 
تره بار در پارکینگ بیمارســتان پارســیان از موارد 
دیگري بود که اعضاي شــورا دیروز درباره آن حرف 
زدند. حافظي، رئیس کمیسیون سلامت گفت که از 

برنامه 5 ساله دوم شهرداری سه  سال گذشته است 
اما هنــوز برنامه عملیاتی و شــاخص های مربوطه 
در این باره به شــورا ارسال نشــده، از ریاست شورا 
درخواست می شــود این تذکر را به شــهردار ابلاغ 
کند. عباس جدیدی، عضو کمیسیون نظارت درباره 
ذیحسابان مسأله ارتباط نداشتن رزومه ذیحسابان 
با آنچه شــورا در  ســال 86 درباره مدرک تحصیلي 
ذیحسابان تصویب کرده اســت حرف زد. حقاني، 
عضو کمیسیون سلامت هم با اشاره به خبرهایی که 
از برخورد حذفی با کارشناسان خوشنام شهرداری 
به ویژه در حوزه حمل ونقل شــنیده می شود، گفت 
که حذف افرادی که ســابقه همــکاری طولانی با 
شهرداری تهران دارند، صحیح نیست؛ آن هم زمانی 
که فقط یک ماه تا پایان کار شورای شهر باقی مانده 
است. از نظر من این مسائل باید از طریق آقای امانی 
به اطلاع آقای قالیباف برســد؛ انتقادي که از سوي 
اماني، معاون شهردار اینطور پاسخ داده شد: »چون 
این دوره در حال اتمام است نمی توانیم کار شهرداری 
را نیمه کاره تمام کنیم. شــهرداری دارد کار خود را 
انجام می دهد و جابه جایی مدیرانی که با شهرداری 
هماهنگ نیستند، حق این نهاد است.« او همچنین 
ساخت میوه و تره بار در پارکینگ بیمارستان پارسیان 
را هم خلاف واقع دانســت. اما بحث انحلال و حذف 
شــورایاري هم یکي از بحث هایي بود کــه این بار 
از طرف طلایي، نایب رئیس شــورای شــهر مطرح 
شــد، البته از نظر او باتوجه به ظرفیت شورایاری ها 
و تبدیل ایــن مجموعه بــه یک نهــاد اجتماعی 
پرقــدرت حذف شــورایاری ها غیرممکن اســت.

خبر

  سرپرست سازمان اورژانس کشور: از مجموع 34نفر بستری اعلام شده، 30نفر ترخیص و 4نفر بستری هستند که 3نفر در بخش و یک نفر در سی سی یو بستری اند 
   فرماندار شهرستان خاش: یک واحد تولیدی قیر با انجام کارهای غیرقانونی سبب آلوده کردن محیط زیست و در نتیجه سلب آرامش از جامعه شهری خاش شده بود

روي خط خبر

 مدیر گروه کودکان استثنایی
 دانشگاه تهران اعلام کرد:

رشته روانشناسی بالینی در وزارت 
علوم ماندگار شد

ایسنا| مدیر گروه کودکان استثنایی دانشگاه 
تهران از ماندگاری رشــته روانشناسی بالینی در 
وزارت علوم خبــر داد. غلامعلی افروز با اعلام این 
خبر گفت: »دبیر شورایعالی انقلاب فرهنگی در 
آینده ای نزدیک این خبر را به طور رســمی اعلام 

خواهد کرد.« 
او ادامه داد: »نگاه به رشــته روانشناسی بالینی 
در وزارت بهداشت نگاهی درمانی است و سلامت 
بالینی در ایــن نگاه خلاصه می شــود. درحالی  
که نباید این علــم را با این نــگاه محدود کنیم 
و تلاش های زیــادی صورت گرفت کــه با نگاه 
دانشــگاهی، علمی، منطقی و حقوقی مانع این 

انتقال ناعادلانه به وزارت بهداشت شویم.«
مدیر گروه کودکان استثنایی دانشگاه تهران با 
تأکید بر این که وزارت بهداشت به جای استفاده 
از دانش علم روانشناســی بالینی دنبال انتقال و 
تصاحب این رشــته بود، گفت: »وزارت بهداشت 
اگر می خواهــد تیم طرح تحول ســلامت خود 
را تکمیل کند، نباید به جای اســتفاده از دانش 
فارغ التحصیلان رشته های روانشناسی بالینی و 
سلامت خود، رشته ای مانند روانشناسی بالینی را 
در زیرمجموعه خود قرار دهد؛ چراکه جداکردن 
شاخه های روانشناسی از یکدیگر امکان پذیر نبوده 
و گرایش های مختلف این رشــته باید در ارتباط 

متوازن با یکدیگر قرار بگیرند.« 
افروز با تأکید بر این کــه درحال حاضر انتقال 
رشته روانشناسی بالینی از وزارت علوم به وزارت 
بهداشت به طورکلی منتفی شــد، گفت: »اخیرا 
به همراه گروهی از اســاتید و پیشکسوتان رشته 
روانشناسی با گرایش های مختلف به شورایعالی 
انقلاب فرهنگی دعوت شدیم و در آن جا نظرات و 
دیدگاه های خود را درخصوص ضرورت ماندگاری 
روانشناسی بالینی در دانشگاه های زیرمجموعه 
وزارت علوم اعلام کردیم که درنهایت این دلایل 
برای دبیر شورایعالی انقلاب فرهنگی قانع کننده 
بود و مقرر شد این شورا کمیته ای را به این منظور 
تشکیل و گزارشات نهایی را به منظور نهایی کردن 
در صحن شــورا ارایه بدهد، اما آنچه که درحال 
حاضر مطرح است، این است که انتقال این رشته 
به طورکلی منتفی اســت و شــورایعالی انقلاب 
فرهنگی این خبر را در آینــده نزدیک به صورت 

رسمی اعلام خواهد کرد.« 
استاد ممتاز دانشگاه تهران و رئیس فدراسیون 
آســیایی شــورای جهانی روان درمانــی ادامه 
داد: »پیشنهاد ما در جلسه شــورایعالی انقلاب 
فرهنگــی به وزارت بهداشــت این بــود که این 
وزارتخانه با افزایش ظرفیت پذیرش دانشجو در 
دانشگاه های علوم پزشکی و همچنین بکارگیری 
بهترین فارغ التحصیلان رشته روانشناسی بالینی 
از دانشــگاه های وزارت علــوم می تواند نیازهای 
خود را مرتفع سازد، چراکه معتقد هستیم رشته 
روانشناســی همانند یک تنــه درخت می ماند 
که  شــاخه های آن باید در کنار هم قرار بگیرند. 
نمی شود با این توجیه که به یکی از شاخه های آن 

نیاز داریم، آن را از تنه اصلی قطع کنیم.«

مدیر کل پاسخگویی به شكایات آموزش و 
پرورش آمار تنبیه  بدنی را اعلام کرد

۱۵۲۶ شکایت در 3 سال
ایلنا|  مدیر کل ارزیابی عملکرد و پاسخگویی 
به شکایات آموزش و پرورش آمار تنبیه بدنی در 

مدارس در 3 سال اخیر را اعلام کرد. 
رحیم میرشاه ولد، مدیر کل ارزیابی عملکرد و 
پاسخگویی به شکایات آموزش و پرورش از کاهش 
تنبیه بدنی در مدارس خبر داد: »آمار تنبیه بدنی 
در  ســال 94، 675 مورد بود و ایــن آمار درحالی 
اســت که در  ســال 93، 1249 مورد شــکایت 
داشــتیم.«  او بــا اعلام این کــه در مجموع طی 
سال های 93، 94 و 95، 2318 شکایت در ارتباط 
با تنبیه بدنی ثبت شده است، تأکید کرد که روند 

این مسأله در مدارس کشور رو به کاهش است. 
مدیــر کل ارزیابی عملکرد و پاســخگویی به 
شکایات آموزش و پرورش ادامه داد: »از مجموع 
تنبیه بدنی در این 3 سال، 1526 مورد از شکایات 

اثبات شده و بحق بوده است.« 
میرشاه ولد در ادامه با تأکید بر این که معلمان 
به هیچ وجه حق تنبیه  بدنی دانش آموزان شان را 
ندارند، گفت: »آمــوزش و پرورش در این موارد با 
خاطیان برخورد قانونی دارد و اگر در موردی تنبیه  
بدنی از ســوی معلمان اثبات شود، ابتدا به معلم 
تذکر و در صورت لزوم برای معلم خاطی پرونده 
تشکیل داده می شود و درنهایت به هیأت تخلفات 

اداری ارسال خواهد شد.«
او ادامــه داد: »در مــاده 77 آیین نامه اجرایی 
مدارس تأکید شــده که اعمال هر گونه تنبیه از 
قبیل اهانت، تنبیه بدنی و تعیین تکالیف درسی 

جهت تنبیه ممنوع شده است.« 
میرشاه ولد همچنین بر رعایت حقوق معلمان 
توسط دانش آموزان تأکید کرد: »برخی از حقوق 
معلم در آیین نامه اجرایی مطرح شــده اســت و 
دانش آموزان متقابلا باید به معلمان و فرهنگیان 
احترام بگذارند، چرا که آنهــا هم حق و حقوقی 
دارند.«  مدیر کل ارزیابی عملکرد و پاسخگویی به 
شکایات آموزش و پرورش با بیان این مطلب که 
»آموزش و اطلاع رسانی« می تواند، آمار مربوط به 
تنبیه بدنی را کاهش دهد، گفت: »رعایت حقوق 
و تکالیف دانش آموزان و در ســوی مقابل رعایت 
حقوق معلمان می تواند در روند نزولی تنبیه بدنی 

بسیار موثر باشد.«
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 عبدی، یكی  از شهروندان 
خاش در گفت وگو با 

»شهروند«:  مردم مشغول 
خوردن سحری بودند که بوی 

بد در یكی دو نقطه شهر پیچید 
و کم کم تمام شهر را آلوده کرد

کریمی، کارمند اورژانس 
در گفت وگو با »شهروند«: بو 
آن قدر بد بود که پس از یک 
دقیقه ای که بیرون بودم، 

سردرد، حالت تهوع و سوزش 
سر دل گرفتم 


